
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATU PIASECZYŃSKIEGO

299 (8) 
2020

ISSN 2300–5688

\\\    Lesznowola 
– Masztowi mówią 
zdecydowane nie s. 4

\\\    Prażmów 
– Afera  
o błyskawicę s. 6

\\\    Powiat  
– Cztery nowe karetki 
dla powiatu s. 2

\\\    Góra Kalwaria 
– Dyskusje  
na temat flag s. 4

\\\    Piaseczno  
– Są szanse na ścieżki  
w centrum s. 2

P I A S E C Z N O \\\ G Ó R A K A L W A R I A \\\ K O N S T A N C I N - J E Z I O R N A \\\ L E S Z N O W O L A \\\ P R A Ż M Ó W \\\ T A R C Z Y N

12 SIERPNIA 2020

Tragedia na Wiśle
\\\ GÓRA KALWARIA

Młody mężczyzna zniknął w wodach Wisły w niedzielne 
popołudnie. Jego ciało we wtorek rano na wiślanej wyspie  
odnalazł paralotniarz.  

Wielogodzinne poszukiwania prowadzone przez służby ratunkowe niestety 
miały smuty finał
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\\\ PIASECZNO

Auchan ujawniło plany 
zagospodarowania terenu 
u zbiegu ulic Energetycznej 
i Puławskiej. Biurowce, 
mieszkania i centrum 
handlowo-rozrywkowe mają 
powstać na 11 ha po dawnej 
zajezdni trolejbusowej.  

P rojekt zagospodarowania należące-
go do Auchan terenu przygotowuje 

Ceetrus Polska (dawniej Immochan), 
czyli spółka zajmująca się rozwojem i 
komercjalizacją należących do Auchan 
obiektów. 

Liczący 11 ha teren między ulicami 
Puławską, Energetyczną, Mleczarską  
i Sękocińską według założeń inwestora 
ma się stać nową, w pełni zagospodaro-
waną dzielnicą miasta. 

– Na terenie dawnej zajezdni tro-
lejbusowej powstanie nowa wielofunk-

cyjna inwestycja, otoczona zielenią  
i terenami rekreacyjnymi. Nowoczesny 
projekt będzie łączył funkcje mieszka-
niowe, biurowe, rozrywkowe, gastrono-
miczne i handlowe – deklaruje inwestor. 
– Nowy kwartał miejski będzie przyja-
zną przestrzenią do zamieszkania, pra-

cy, rozrywki, spędzania wolnego czasu 
i zakupów. Wielofunkcyjność inwesty-
cji sprawi, że potrzeby użytkowników  
z różnych sfer życia będą mogły zostać 
zrealizowane na miejscu, co zaoszczędzi 
czas poświęcany na codzienne dojazdy 
do Warszawy.

Nowa dzielnica miasta

Ceetrus Polska deklaruje wykorzystanie przyjaznych środowisku rozwiązań 
architektonicznych i troskę o dużą ilość zieleni na swoim terenie
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\\\ PIASECZNO

Teoretycznie gmina ma szanse 
zrealizować budowę ścieżki 
rowerowej wzdłuż  
ul. Puławskiej i wyznaczyć  
pasy rowerowe na innych 
drogach w centrum miasta. 
Konserwator twierdzi,  
że te inwestycje nie kłócą się  
z jego postępowaniem.   

Gmina zamierzała w tym roku zre-
alizować budowę ścieżki rowero-

wej wzdłuż ulicy Puławskiej w centrum 
miasta. Pasy rowerowe miały być też 
wyznaczone wzdłuż ulic Kościuszki czy 

Sierakowskiego. Inwestycje te wstrzy-
mała informacja Mazowieckiego Wo-
jewódzkiego Konserwatora Zabytków 
o wszczęciu procedury mającej na celu 
wpisanie do rejestru zabytków histo-
rycznego układu urbanistycznego cen-
trum miasta. Zgodnie z przepisami do 
momentu, w którym decyzja zapadnie, 
a dokładniej do czasu, gdy stanie się ona 
ostateczna (po rozpatrzeniu ewentu-
alnych odwołań), wszelkie inwestycje 
na tym terenie powinny zostać wstrzy-
mane.

Gminie udało się uzyskać dofi-
nansowanie w kwocie blisko 7 mln zł 
do rowerowych inwestycji w ramach 
programu Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych. Rzecz w tym, że zada-

nia te muszą być rozliczone jeszcze w 
tym roku. 

Podczas wizji lokalnej przeprowa-
dzonej przez przedstawicieli MWKZ 5 
sierpnia, poinformowali oni urzędni-
ków gminy, że granica obszaru objętego 
wpisem do rejestru zabytków nierucho-
mych mogłaby się ograniczyć do pierzei 
ulicy Puławskiej.

– W takim przypadku, realizacja 
ścieżek rowerowych na ul. Puławskiej 
(do ul. Chyliczkowskiej) będzie mogła 
być zrealizowana – poinformował nas 
wiceburmistrz Robert Widz. – Oczy-
wiście najpierw trzeba poczekać na 
decyzję MWKZ oraz musimy podzielić 
inwestycję na etapy.

Zapytaliśmy jednego z reprezen-
tantów MWKZ o to, czy samo wyzna-
czenie pasa dla rowerów na istniejącej 
drodze należy również do tych działań, 
których nie można podjąć w trakcie pro-
wadzenia procedury wpisu do rejestru 
zabytków.

– Sama zmiana organizacji ruchu 
polegająca na wymalowaniu pasa rowe-
rowego nie zmienia wyglądu zabytku. 
Oczywiście nie może być mowy o tym, 
żeby ten pas był czerwony – podkreślił 
Damian Maniakowski. Zapytany przez 
jedną z urzędniczek, czy podobają mu 
się stojaki na rowery w kształcie bara-
nów i czy są akceptowalne odpowie-
dział, że tak, ale powinny być czarne. 

Joanna Ferlian

\\\ POWIAT

W trakcie wakacji aż cztery 
z sześciu obsługujących 
powiat karetek pogotowia 
zostały wymienione na nowe 
ambulansy.   

P owiat piaseczyński obsługuje  
w sumie 6 zespołów ratownictwa 

medycznego. Karetki stacjonują w 5 
miejscach: 2 w Piasecznie i po jednej  
w Górze Kalwarii, Konstancinie-Jezior-
nie, Tarczynie i Mrokowie. W środę  
5 sierpnia Wojewódzka Stacja Pogoto-
wia Ratunkowego i Transportu Sani-
tarnego „Meditrans” przekazała dwa  
z sześciu nowych ambulansów do po-
wiatu piaseczyńskiego.

– Nowe ambulanse zastąpią stare, 
wysłużone już karetki. Dzięki temu pod-
niesiemy nasze zdolności operacyjne do 
realizacji zadań oraz jakość świadczo-
nych usług medycznych na rzecz miesz-
kanek i mieszkańców Warszawy oraz 

powiatu piaseczyńskiego – zapewniają 
władze wojewódzkiej stacji pogotowia. 
– Inwestowanie w nowoczesne karetki 
jest jednym z priorytetów, ponieważ im 
szybszy czas dotarcia do pacjenta, tym 
większa szansa na udzielenie profesjo-
nalnej pomocy.

Karetki wyposażone są w najnow-
szej generacji sprzęt medyczny: defi-
brylator transportowy, urządzenie do 
mechanicznej kompresji klatki piersio-
wej, transporter i nosze transportowe, 
krzesełko kardiologiczne samojezdne 

czy respirator transportowy. „Medi-
trans” kupił je z własnych środków za 
kwotę blisko 3,3 mln zł. 

Nowe karetki dla Lesznowoli i Kon- 
stancina-Jeziorny to nie wszystkie zmia-
ny taboru. Jak informuje starostwo po-

wiatowe, w lipcu nowa karetka trafiła 
już do Tarczyna. We wtorek 11 sierp-
nia z kolei do Piaseczna trafiła kolejna, 
prawie nowa, bo zakupiona w zeszłym 
roku. W ciągu ostatniego miesiąca więk-
szość obsługujących powiat karetek zo-
stała zastąpiona nowymi.                      JF

Są szanse na ścieżki w centrumCztery nowe karetki 
dla powiatu

Nowe karetki mają ułatwić szybką i skuteczną pomoc pacjentom
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Przy głównej ulicy miasta ścieżka miałaby się zaczynać przed skrzyżowaniem 
ulic Puławskiej i Kusocińskiego
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Karetki stacjonują  
w 5 miejscach:  
2 w Piasecznie  

i po jednej w Górze 
Kalwarii, Konstancinie- 

-Jeziornie, Tarczynie  
i Mrokowie

OBWIESZCZENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Na podstawie art. 11f ust. 3 i 4 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg 

publicznych (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 1474 ze zm.) Starosta Piaseczyński zawiadamia, że w dniu 30 lipca 2020 r., na wniosek Zarządu Powiatu Piaseczyńskiego, 
ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, została wydana decyzja Starosty Piaseczyńskiego nr 13/2020 (nr rej. ARB.6740.1.4.2020.KM) o zezwoleniu  
na realizację inwestycji drogowej: „rozbudowa skrzyżowania drogi powiatowej nr 2826W (ul. Główna) z drogą powiatową nr 2834W (ul. Słoneczna 
– ul. Górna)”.
Działki przeznaczone pod realizację inwestycji drogowej:
– w liniach rozgraniczających projektowanej drogi
drukiem wytłuszczonym – działki pod przejęcie przez jednostkę samorządu terytorialnego – Powiat Piaseczyński (* – znajdujące się w obecnym pasie 
dróg powiatowych o nieuregulowanym stanie prawnym, w nawiasach podano nr działki po podziale, po średniku działki po podziale poza inwestycją 
pozostające przy aktualnym właścicielu) oznaczone wg katastru nieruchomości numerami:
jedn. ew. Prażmów, obręb 0014 Krupia Wólka: 49*, 24 (24/1; 24/2), 25, 23/1, 23/30, 48/1, 48/7, 103 (103/1; 103/2), 102/2, 78/1, 78/53 (78/65; 78/66), 78/52.

Z treścią decyzji nr 13/2020 z dnia 30 lipca 2020 r. na realizację inwestycji drogowej oraz załączonymi do niej materiałami można zapoznać się  
w Starostwie Powiatowym w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno, w kancelarii Wydziału Architektoniczno-Budowlanego na parterze  
w sali obsługi interesanta, od poniedziałku do piątku w godzinach 8-16. Od ww. decyzji służy prawo wniesienia odwołania do Wojewody Mazowieckiego,  
za moim pośrednictwem (Starosta Piaseczyński, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno), w terminie 14 dni od dnia jej publicznego ogłoszenia. Zgodnie  
z art. 49 ustawy – Kodeks postępowania administracyjnego doręczenie uważa się za dokonane po upływie czternastu dni od dnia publicznego ogłoszenia.).
Publiczne obwieszczenie nastąpiło w dniu: 12.08.2020 r.
Nr rej. ARB.6740.1.4.2020.KM       z up. Starosty Piaseczyńskiego 

mgr inż. Sylwia Moszczyńska-Staś, Naczelnik Wydziału Architektoniczno-Budowlanego

\\\ WYREMONTUJĄ BOISKA
Całkowity koszt inwestycji wyniesie blisko 440 tysięcy 
złotych.
Pod koniec czerwca tego roku gmina Tarczyn ogłosiła prze-
targ na remont boisk, bieżni i skoczni w dal przy Zespole 
Szkół w Tarczynie (ulica Szarych Szeregów 8). Teren ten 
jest wykorzystywany do celów rekreacyjno-sportowych 
przez dzieci i młodzież szkolną, a także kluby sportowe. 
Inwestycja ma na celu polepszenie funkcjonalności zespołu 
boisk do koszykówki i siatkówki.
Zakres prac remontowych obejmie demontaż istniejącej 
nawierzchni poliuretanowej i położenie nowej. Ponadto 
wzdłuż boiska zamontowane zostaną piłkochwyty o wy-
sokości 4 metrów.
Swoją ofertę złożyło 10 podmiotów, z których Gmina wybrała firmę TORAKOL Rajmund Zalewski. Koszt inwestycji ma wynieść 
blisko 440 tysięcy złotych. Zgodnie z ogłoszeniem, boiska będą gotowe do końca października.

\\\ TARCZYN
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\\\   Miejsca pracy i kino
Ten argument przekonuje też wła-

dze miasta. Ceetrus Polska zapewnia, 
że wstępne założenia architektoniczne 
zyskały poparcie Wydziału Architek-
tury UG.

– Nowy projekt przedstawiony 
przez inwestora oceniam jako bardziej 
korzystny z punktu widzenia miasta, niż 
budowa klasycznych marketów typu 
„blaszak” czy jednej, gigantycznej bryły 
centrum handlowego. A takie pomysły 
pojawiały się wcześniej – mówi bur-
mistrz Daniel Putkiewicz. – Przestrzeń 
wielofunkcyjna obejmująca biura i 
handel daje szansę na większą liczbę 
miejsc pracy, lepszej jakości przestrzeń 
publiczną, bardziej dostępną i przyja-
zną mieszkańcom, z prawdziwą, a nie 
sztuczną zielenią – dodaje.

Zgodnie ze wstępnym projektem 
od strony ulicy Puławskiej ma powstać 
kompleks handlowo-rozrywkowo-ga-
stronomiczny. A w nim wyczekiwane 
przez mieszkańców kino. Jak potwier-
dził nam inwestor, wielosalowe kino 
nie jest już planowane przy rozbudo-
wie istniejącego kawałek dalej centrum 
handlowego Auchan.

\\\   Osiedle mieszkaniowe 
budzi największe obawy

Biurowce miałyby zostać zlokali-
zowane od strony ulicy Energetycznej. 

A przy ulicy Mleczarskiej inwestor pla-
nuje „kameralną zabudowę mieszka-
niową”, docelowo około 300 mieszkań 
o zróżnicowanym metrażu. Ten frag-
ment inwestycji budzi sporo emocji. Po 
pierwsze dlatego, że obowiązujący dla 

tego obszaru miejscowy plan zagospo-
darowania nie przewiduje zabudowy 
mieszkaniowej. Jednak od ubiegłego 
roku trwają prace nad zmianą mpzp na 
wniosek inwestora. Ostateczną decyzję 
podejmą oczywiście radni. 

– Ja mam pytanie: do której szkoły 
pójdą dzieci z tego nowego osiedla? I 
czy nasz PWiK jest w stanie obsłużyć 
kolejnych mieszkańców i biurowce? 
Skoro już teraz mamy zakaz podlewania 
ogródków, bo brakuje wody? – zastana-
wia się pani Beata. 

\\\   Burmistrz jest optymistą
– Doświadczenie uczy mnie, żeby do 

dużych planów inwestycyjnych na tym 
obszarze podchodzić z rezerwą. Było już 
kilka różnych pomysłów i idei. Tym nie-
mniej gmina musi być do każdego z nich 

przygotowana. Przy każdym tego typu 
przedsięwzięciu chodzi o to, aby miasto 
wykorzystało szanse i zminimalizowało 
zagrożenia – podkreśla. W swojej re-
akcji na informację Auchan ograniczył 
się jednak głównie do kwestii wyzwań 
związanych z obsługą komunikacyjną 
nowej dzielnicy miasta. Jest jednak 
optymistą. Liczy na to, że sporą część 
obecnego ruchu przejmie budowana 
trasa S7.

– Jeżeli do tego dołożymy konse-
kwentnie realizowany buspas do Pia-
seczna oraz prace, jakie deklaruje PKP 
Polskie Linie Kolejowe nad dołożeniem 
drugiej pary torów do Piaseczna i wy-
korzystaniem przebiegającej obok tego 
obszaru linii siekierkowskiej, to jest 
to wyzwanie, z którym potrafimy się 
zmierzyć – pisze Daniel Putkiewicz. 
Warto jednak pamiętać, że wszystkie 
te zadania (poza S7) są na razie w sfe-
rze „ deklaracji”, ewentualnie „studium 
wykonalności”. Zarówno władze gminy, 
jak i Ceetrus Polska podkreślają jednak, 
że część biurowo-handlowa miałaby za-
trzymywać mieszkańców w Piasecznie 
oferując miejsca pracy, a tym samym 
ograniczać liczbę tych udających się do 
Warszawy.

Pierwszy etap, w którym zaplano-
wano stworzenie obiektów o funkcjach 
rozrywkowych, gastronomicznych i 
handlowych miałby powstać do końca 
2023 r. Obecnie Ceetrus Polska pracuje 
nad projektem budowlanym.  

Joanna Ferlian

Nowa dzielnica miasta

Między ulicami Puławską, Energetyczną, Mleczarską i Sękocińską powstanie 
zupełnie nowa dzielnica Piaseczna

W pierwszym etapie inwestor chce zbudować część handlowo-rozrywkową

J ak wynika z ustaleń policji, w nie-
dzielę po południu młody mężczyzna 

wraz z grupą przyjaciół wypoczywał 
na wiślańskiej plaży w pobliżu mostu 
w Górze Kalwarii. Przed godziną 16.00 
postanowili przejść na drugi brzeg rze-
ki. W pewnym momencie 24-latek znik-
nął pod wodą. Zaalarmowani ratownicy 
WOPR błyskawicznie podjęli akcję ra-
tunkową. Niestety mężczyzny nie udało 
się znaleźć. Poszukiwanie ciała na Wiśle 

i jej brzegach trwało od niedzielnego 
popołudnia do wtorku. Uczestniczyło 
w nich piaseczyńskie WOPR, strażacy i 
policja rzeczna. 

We wtorek 11 sierpnia rano para-
lotniarz zauważył ciało mężczyzny na 
wyspie nieopodal ujścia Świdra. Policja 
ustaliła, że ciało należy do 24-letniego 
obywatela Indii, który zniknął pod wodą 
w Górze Kalwarii dwa dni wcześniej. 
Młody mężczyzna mieszkał i pracował 
na terenie Polski.

– Będziemy prowadzić dalsze czyn- 
ności związane z okolicznościami zda-
rzenia, w tym przesłuchania osób, które 
towarzyszyły mężczyźnie podczas fe-
ralnego zdarzenia – poinformował nas 
nadkom. Jarosław Sawicki, rzecznik 
piaseczyńskiej komendy. – To pierwsza 
w tym roku ofiara utonięcia na terenie 
powiatu piaseczyńskiego.

Policjanci podkreślają, że miejsce, w 
którym grupa przechodziła przez rzekę, 

jest oznaczone bezwzględnym zakazem 
kąpieli, co równoznaczne jest z zakazem 
wchodzenia do wody. Występują tam 
wiry, a także tzw. podwójne dno, czyli 
miejsce, w którym grunt pod nogami 
okazuje się zdradliwie grząski i łatwo 
można wpaść na większą niż zakładana 
głębokość.

– Apelujemy o rozsądek nad wodą i 
korzystanie tylko z wyznaczonych i bez-
piecznych kąpielisk – mówi nadkom. 
Jarosław Sawicki.           Joanna Ferlian

Tragedia na Wiśle

Poszukiwania były prowadzone od miejsca zdarzenia do przeprawy promowej 
w Gassach
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\\\ ŁYSA GÓRA AKUSTYCZNIE 
Piaseczyński zespół heavy folkowy 
wystąpi na Skwerze Kisiela w kolej-
nej, akustycznej odsłonie. Koncert 
uświetni obchody 100-lecia Bitwy 
Warszawskiej.
Poszukiwanie źródeł i prawdy w pieś-
niach i o pieśniach oraz fascynacja 
muzyką ludową sprawiły, że zespół skierował swą uwagę w stronę tradycyjnego 
akustycznego brzmienia. Kompozycje, melodie, rytmika oraz tradycyjny biały 
śpiew uzupełniony instrumentarium takim jak bęben sznurowy, fidel płocka, suka 
biłgorjska, skrzypce, saz, szufla bas, sopiłka, didgeridoo, drumla i cała masa drobnych 
instrumentów ludowych, wprowadza słuchacza w niezwykły klimat i atmosferę 
dawnych czasów. W repertuarze zespołu znajdziemy polskie, ukraińskie, kozackie, 
białoruskie pieśni, całą gamę bałkańskich wpływów oraz utwory autorskie.
15 sierpnia (sobota), Piaseczno, Skwer Kisiela. 
Wstęp wolny, ilość miejsc ograniczona.

\\\ PIASECZNO
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\\\ LESZNOWOLA

Tym razem przeciwko 
postawieniu masztu sieci 
5G protestują mieszkańcy 
Lesznowoli. Protest wsparło  
też kilku radnych. Jeden  
z mieszkańców pisze,  
że „starosta trzyma klucze  
do współczesnej komory 
gazowej”.

I nformacja o planach postawienia 
masztu przez sieć Play przy ul. Sło-

necznej, nieopodal skrzyżowania z ul. 
Szkolną, pojawiła się w mediach spo-
łecznościowych w ubiegłym tygodniu. 
I jak zwykle wywołała spore emocje. 
Przeciwnicy masztu tradycyjnie powo-
łują się na „powszechnie znane bada-
nia”, które mają dowodzić negatywnych 
skutków oddziaływania pola elektro-
magnetycznego na zdrowie osób prze-
bywających w jego najbliższym sąsiedz-
twie. Na wyniki badań (aczkolwiek bez 

podawania ich źródła, o co dopominają 
się komentujący) powołuje się również 
klub radnych Wspólnie Dla Lesznowoli. 

\\\   „Powszechnie znane  
badania”

Radni postanowili wesprzeć pro-
testy mieszkańców i również złożyli 
do starosty piaseczyńskiego pismo w 
sprawie planowanej inwestycji. 

– Maszt ma być wybudowany w 
bezpośrednim sąsiedztwie osiedli 
mieszkaniowych (…), w niewielkiej od-
ległości od przedszkola i szkoły przy 
ul. Szkolnej, w której naukę pobiera 
przeszło 1000 uczniów i pracuje ponad 
200 nauczycieli i pracowników obsługi. 
Uzasadniony jest więc niepokój społecz-
ny (złożony protest 88 mieszkańców), 
sprzeciw związków zawodowych ZNP 
SP, bowiem znane są powszechnie wy-
niki badań dotyczących oddziaływania 
pola elektromagnetycznego generowa-
nego przez maszty sieci 5G i dane te są 
niepodważalne – czytamy w piśmie, pod 
którym podpisała się trójka radnych. Za-
apelowali do starosty o przedstawienie 
opinii publicznej dokumentów dotyczą-
cych środowiskowego oddziaływania 
tej inwestycji wraz ze wskazaniem 
„udokumentowanego spełnienia norm 
technicznych gwarantujących bezpie-
czeństwo jej użytkowania dla okolicznej 
ludności”. Proszą również o rozważenie 

i wskazanie innej lokalizacji, „która nie 
wzbudzałaby tylu kontrowersji i stano-
wiła z pewnością mniejsze zagrożenie 
dla życia i zdrowia mieszkańców”. 

\\\   Zagraża zdrowiu, estetyce  
i wartości działek

Mieszkańcy również złożyli swój 
protest do starosty Ksawerego Guta. 
Sprzeciwiają się budowie wysokiego 
na 43 m masztu. Poza argumentami 
zdrowotnymi, odwołują się również do 
kwestii estetycznych, a przede wszyst-
kim spadku wartości sąsiadujących z 
instalacją nieruchomości. Domagają się 
przedstawienia opinii niezależnego eks-
perta w dziedzinie ochrony przed pro-
mieniowaniem elektromagnetycznym i 
dopiero po zestawieniu jej z tą przedsta-
wioną przez inwestora, podjęcia decyzji 
przez starostę. Zdaniem mieszkańców, 
decyzja powinna być odmowna, a wła-
dze powiatu powinny wynegocjować z 
inwestorem zmianę lokalizacji.

– Proponujemy lokalizację wieży  
z dala od zabudowań jednorodzinnych 

w okolicach nowo budowanej drogi  
ekspresowej S7 – czytamy w piśmie, 
pod którym podpisało się 88 miesz-
kańców. 

\\\   Teorie spiskowe i inne fake 
newsy

Jeden z przeciwników budowy 
masztu złożył też protest indywidulany. 
Przekonuje w nim, że zainteresowane 
firmy fałszują wyniki badań i korumpu-
ją władze w celu uzyskiwania koncesji 
i zgód.

– Na głównym kierunku promie-
niowania anteny posadowionej w tym 
miejscu w odległości 300 m codziennie 
przez kilka do kilkunastu godzin przy-
musowo przebywać będzie około 1500 
dzieci (szkoła, przedszkole) – pisze pan 
Krzysztof. – To pan trzyma klucze do 
współczesnej komory gazowej – zwraca 
się do starosty.

Doniesienia o szkodliwości sieci 
5G to jedne z najbardziej rozpowszech-
nionych fake newsów. Znalezienie rze-
telnych informacji z podaniem źródeł 
naukowych, również takich opracowa-
nych w przystępny sposób przez porta-
le popularyzujące naukę, nie nastręcza 
większych trudności. Obalaniem mitów 
zajął się nawet rząd, który stworzył spe-
cjalną stronę poświęconą zagadnieniom 
związanym z siecią 5G.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Masztowi mówią 
stanowcze nie

Maszt miałby stanąć na działce 273/1 przy ul. Słonecznej w Lesznowoli

\\\ GÓRA KALWARIA

Dlaczego na ulicach Góry 
Kalwarii 1 sierpnia nie 
wywieszono flag narodowych?   

Z okazji obchodów rocznicy Powsta-
nia Warszawskiego w sobotę 1 

sierpnia w Górze Kalwarii, podobnie 
jak i w innych miejscowościach w Pol-
sce, odbyły się uroczystości poświęcone 
pamięci bohaterów wydarzenia z 1944 
roku. W programie były między innymi 
przemówienia lokalnych władz, skła-
danie kwiatów oraz specjalna wysta-
wa. Pojawiła się jednak kwestia, która 
wzbudziła pewne kontrowersje wśród 
niektórych mieszkańców.

\\\   Ani jednej flagi
W lokalnej grupie „Góra Kalwaria 

City” na Facebooku rozgorzała dysku-
sja na temat braku biało-czerwonych 
flag na ulicach miasta w dniu rocznicy 
Powstania Warszawskiego.

– 1 sierpnia 2020 roku o godzinie 
16 na ulicach gmina nie wywiesiła 
żadnej polskiej flagi. Walka o wolność i 
śmierć nawet 200 000 Polaków, w tym 
dzieci, zapomniana. Kto za to odpowia-
da? – napisał mieszkaniec, dołączając 
zdjęcia nieprzystrojonych barwami ulic 
w Górze Kalwarii.

Podobne komentarze zamieścili in-
ni użytkownicy.

– Obchody obchodami, co nie 
zmienia faktu, iż gmina w tym roku 
najwidoczniej bardzo oszczędza. Prze-
chodząc przez miasto ani jednej flagi. 
Szkoda, że oszczędzają nie na tym, na 
czym powinni – dodała pani Sylwia.

Inne osoby z kolei skomentowały, 
iż krytyka jest przesadzona, ponieważ 
gmina uczciła pamięć poległych uro- 

czystościami, a flagi zawisły na gmin-
nych budynkach.

\\\   Symbole i edukacja
Dlaczego w rocznicę 1 sierpnia wła-

dze gminy nie udekorowały ulic biało-
-czerwonymi barwami? Jak się okazuje, 
nie było to w żadnym wypadku prze-
oczenie z ich strony.

– W gminie Góra Kalwaria utarło 
się od lat, że flagi narodowe na ulicach 
miasta wywieszane są z okazji świąt 
narodowych (oznaczonych w kalenda-
rzu na czerwono), w najbliższym czasie 
będzie to 15 sierpnia. Jeśli chodzi o 1 
sierpnia, flagami narodowymi zostały 
udekorowane budynki użyteczności 
publicznej – ratusz, Urząd Miasta, a 
także siedziby jednostek gminy. Flagi 
znalazły się także w miejscu obcho-
dów – poinformował nas Piotr Chmie-
lewski, kierownik Biura Promocji i In-
formacji Urzędu Miasta i Gminy Góra  
Kalwaria.

Przedstawiciel urzędu zaznaczył 
również, że istnieje możliwość, iż zwy-

czaj wieszania flag na rocznicę Powsta-
nia Warszawskiego zawita także i do 
Góry Kalwarii. Przy okazji zwrócił uwa-
gę na nowości towarzyszące tegorocz-
nym obchodom rocznicy wydarzenia.

– Dodam, że zwyczaj wywieszania 
flag narodowych na ulicach miasta w 
naszej okolicy pojawił się zaledwie 2-3 
lata temu. Niewykluczone, że zostanie 
od również wprowadzony w Górze Kal-
warii. Wspomnę, że zupełną nowością 
w naszym mieście na 1 sierpnia była w 
tym roku wystawa o mieszkańcach Góry 
Kalwarii – uczestnikach Powstania War-
szawskiego, którą jeszcze przez najbliż-
sze tygodnie będzie można oglądać na 
słupach ogłoszeniowych w centrum. 
Jest ona dostępna również na naszej 
stronie internetowej. Jako gmina sta-
ramy się dbać nie tylko o kwestie sym-
boliczne, ale przykładamy dużą wagę 
do edukacji historycznej mieszkańców, 
przede wszystkim młodych – zauważył 
Piotr Chmielewski.

Rafał Lipski

Dyskusje na temat flag

Gmina nie wywiesiła flag na ulicach, ale uroczystości nie zabrakło
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Mieszkańcy Konstancina-
Jeziorny mobilizują się, 
by wymóc na gminie 
wprowadzenie istotnych zmian 
w projekcie miejscowego planu 
zagospodarowania dla terenów 
sąsiadujących z Ratuszem.   

O obawach mieszkańców związa-
nych z procedowanym projektem 

zmiany miejscowego planu zagospo-
darowania dla terenów na tyłach kon-
stancińskiego Ratusza pisaliśmy pod 
koniec lipca. Mieszkańców najbardziej 
niepokoi perspektywa wprowadzenia 
zabudowy wielorodzinnej na liczącym 
blisko 65 ha obszarze bez zapewnienia 
odpowiedniej infrastruktury. Według 
różnych danych bowiem na tym terenie 
mogłoby zamieszkać od ponad trzech 
do nawet kilkunastu tysięcy osób. W 
związku z ogromnym zaintereso-
waniem tym tematem nie tylko osób 
mieszkających w sąsiedztwie wskaza-
nego obszaru, burmistrz zorganizował 
5 sierpnia w Ratuszu spotkanie z zain-
teresowanymi mieszkańcami. Wyrazili 
oni szereg obaw związanych z proce-
dowanym planem zagospodarowania 
terenu. Podkreślali też, że konsulto-

wanie tak ważnego mpzp w zaledwie 
kilkanaście dni wakacji trudno uznać 
za chęć poznania zdania mieszkańców.

– To nie jest projekt tylko plan, kon-
cepcja – podkreślił burmistrz Kazimierz 
Jańczuk, ale zgodził się przedłużyć kon-
sultacje do końca sierpnia i zadeklaro-
wał, że urzędnicy postarają się je rozpa-
trzyć w ciągu miesiąca. Choć oczywiście 
zależy to od ich ilości i poruszanych w 
nich problemów.

Mieszkańcy mobilizują się do skła-
dania licznych wniosków do planu dla 
terenu w rejonie ul. Kolejowej. Więk-
szość z wypowiadających się w Ratuszu 
oraz na zorganizowanym przez jednego 
z mieszkańców w Hugonówce spotka-
niu opowiada się za wprowadzeniem 

w mpzp dla tego obszaru zabudowy 
jednorodzinnej. Grupa aktywistów za-
angażowanych w tę sprawę przygoto-
wała specjalne ulotki, udostępnia rów-
nież zainteresowanym wzór wniosku 
do urzędu, a także zbiera podpisy pod 
dwiema petycjami. Jedna z nich doty-
czy zatrudnienia przez gminę urbanisty 
oraz prawnika, który wspierałby rad-
nych. W drugiej mieszkańcy optują za 
zmianą zabudowy wielorodzinnej na 
jednorodzinną. Wszyscy są zgodni, że 
plan trzeba uchwalić szybko, by uniknąć 
konieczności wydawania przez gminę 
warunków zabudowy dla kolejnych de-
weloperów.

Joanna Ferlian

Ulotki, wnioski i petycje

Zabudowa miałaby powstać między ul. Kolejową a torami linii siekierkowskiej

PR
EZ

EN
TA

CJ
A 

GM
IN

Y 
– 

W
IZ

UA
LI

ZA
CJ

A 
DE

W
EL

OP
ER

A



5NR 299 (8) 12 SIERPNIA 2020REKLAMA



6 NR 299 (8) 12 SIERPNIA 2020 SPOŁECZEŃSTWO

\\\ PRAŻMÓW

Przedstawiciele 
Przedsiębiorstwa Komunalnego 
w Prażmowie tłumaczą,  
że post informujący o awarii, 
co zresztą nie dziwi, w żadnym 
wypadku nie miał podłoża 
faszystowskiego. Użyta grafika 
miała jedynie zwrócić uwagę  
na treść.

N a początku sierpnia Przedsiębior-
stwo Komunalne w Prażmowie 

na swoim profilu na Facebooku poin-
formowało o awarii stacji uzdatniania 
wody w Woli Wągrodzkiej. Pracownicy 
służb szybko dotarli na miejsce w celu 
usunięcia usterki. Nie byłoby w tym ko-
munikacie nic nadzwyczajnego, gdyby 
nie historia, która wydarzyła się póź-

niej. W grafice, której użyto w poście, 
niektóre osoby dopatrzyły się konotacji 
faszystowskich.

\\\   Brytyjska Unia Faszystów
Krzysztof Wiśniewski, radny gminy 

Prażmów, za pośrednictwem Internetu 
wyraził swoje zbulwersowanie sytuacją, 
o której powiadomił go pewien miesz-
kaniec.

– Jeden z mieszkańców zgłosił mi 
sprawę, obok której nie mogę przejść 
obojętnie. Wczoraj, w tym szczególnym 
dniu związanym z rocznicą Powsta-
nia Warszawskiego, 1 sierpnia, spółka 
komunalna w Prażmowie ilustruje in-
formacje o awarii sieci wodociągowej 
logotypem bliźniaczym do symbolu 
Brytyjskiej Unii Faszystów. Nawiązanie 

wydaje się oczywiste pomimo zmie-
nionej kolorystyki – napisał na swoim 
profilu facebookowym radny.

Zaznaczył, że oczekuje reakcji osób 
odpowiedzialnych za publikację posta.

– Chciałbym zapytać, czy to jest 
tylko wyjątkowa niewiedza, szczyt ig-
norancji czy głupota? Kto odpowiada 
za bezmyślne wstawianie logotypu bez 
sprawdzenia, co ono oznacza? Jak to 
możliwe, że ściąga się znak z Internetu 
i nawet nie czyta o jego źródle… Jestem 
zbulwersowany i uważam, że takie sytu-
acje nie powinny mieć miejsca.  Czekam 
na reakcję Przedsiębiorstwa Komunal-
nego w Prażmowie – dodał Krzysztof 
Wiśniewski.

\\\   Słowo klucz – „prąd”
Logo faszystowskiego ugrupowania 

politycznego z lat 30. XX wieku przed-
stawia białą błyskawicę na niebieskim 
tle w kółku. Piorun w kole, w innej ko-
lorystyce i formie niż ta opisana, na ca-
łym świecie jest używany jako symbol 
energii elektrycznej. W wyszukiwarce 
internetowej obrazek ten pojawi się 
np. również obok serwisu naprawy 
samochodów ciężarowych czy Flasha, 
bohatera amerykańskich komiksów 
DC. Swoje komunikaty podobnymi gra-
fikami nierzadko ilustrują różne polskie 
urzędy państwowe, co zauważyły osoby 
wypowiadające się w komentarzach do-
tyczących sprawy.

Do zarzutów o wstawienie grafiki 
symbolizującej ugrupowanie związane 
z ideologią faszystowską odniosło się 
Przedsiębiorstwo Komunalne w Praż-
mowie.

– W związku z licznymi pytaniami 
odnośnie sytuacji, która miała miejsce 
na fp Przedsiębiorstwa Komunalnego 
w Prażmowie (Facebook) informuje-
my, że zdjęcie umieszczone przy poście 
miało na celu zwrócenie uwagi na treść 
postu. W żadnym wypadku nie miało 
podłoża faszystowskiego, jak zostało 
to przedstawione. Zdjęcie zostało po-
brane z licencją do darmowego użytku i 
udostępnienia. Słowem „klucz” przy wy-
szukiwaniu i udostępnieniu był „PRĄD” 
– poinformowało PK w krótkim oświad-
czeniu na swojej stronie internetowej.

Radny podziękował za informa-
cję i zapewnił, że przekaże komunikat 
mieszkańcowi.

Rafał Lipski

Afera o błyskawicę

Symbol energii elektrycznej  
zamieszczony przez Przedsiębiorstwo 
Komunalne w Prażmowie wzbudził 
nieoczekiwaną dyskusję
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\\\ WARTO ZOBACZYĆ 

Warto się wybrać na jeden 
dzień na drugą stronę Wisły. 
Otwock kusi słynnymi 
świdermajerami i rozległymi 
terenami zielonymi. Znajdą 
tu coś dla siebie również fani 
urbexu czy miłośnicy historii.  

J ednodniowa wycieczka w okolice 
Warszawy to kusząca propozycja na 

letnie weekendy. Tym razem proponu-
jemy wyprawę na drugą stronę Wisły, 
do sąsiadów gminy Konstancin-Jezior-
na. Aby uatrakcyjnić, a przy okazji skró-
cić trasę, którą pokonamy samochodem, 
przez Wisłę możemy przeprawić się 
promem w Gassach, choćby w jedną 
stronę. Wówczas lądujemy w Karcze-
wie, który sąsiaduje z Otwockiem.

\\\   Architektura drewniana
Położone nad Świdrem miasto naj-

bardziej znane jest z dawnej zabudowy 
sanatoryjno-uzdrowiskowej. Pod ko-
niec XIX wieku, dzięki budowie Kolei 
Nadwiślańskiej, Otwock ze swoimi wy-
jątkowymi walorami klimatycznymi, 
które zawdzięczał rozległym sosnowym 
lasom, stał się atrakcyjnym miejscem 
do stawiania sanatoriów, willi czy do-
mów letniskowych. Wówczas zaczęły 
powstawać pierwsze „świdermaje-

ry”, czyli drewniane budynki z bogato 
zdobionymi gankami, werandami, bal-
konami, nawiązujące do architektury 
szwajcarskiej. Ten styl, stworzony przez 
Michała Elwiro Andriollego, jest cha-
rakterystyczny dla budynków wzno-
szonych na przełomie wieku XIX i XX 
na tzw. linii otwockiej. Drewniane „świ-
dermajery” spotkać możemy nieopodal 
dworca PKP, przy ulicach Kościelnej czy 
Kościuszki. Na prowadzonej przez gmi-
nę Otwock stronie internetowej www.
turystycznyotwock.pl znajdziemy map-
ki z oznaczeniem tras i interesujących 
punktów. Otwock ma też kilka cieka-
wych budynków murowanych. Jednym 
z nich jest willa Julia przy ul. Kościelnej. 
Kolejnym – dawny dom uzdrowiskowy 
(który miał być pierwotnie kasynem), w 
którym obecnie ma swą siedzibę Zespół 
Szkół Ogólnokształcących. Imponujący 

budynek sąsiaduje z zadbanym parkiem 
miejskim.

Miłośnicy murali też mają szansę 
znaleźć kilka ciekawych obiektów w 
mieście. Informacji można szukać na 
profilu „Otwockie Murale” na Facebo-
oku.

\\\   Tajemnicze ruiny
Kolejnym wartym odwiedzenia 

punktem w Otwocku jest sanatorium 
Zofiówka. Polecamy dotarcie do niego 
leśną ścieżką prowadzącą przez naj-
wyższe wzniesienie w Otwocku – Górę 
Meran. 

Sanatorium Zofiówka powstało w 
1908 roku jako pierwszy społeczny za-
kładu dla umysłowo chorych na terenie 
Otwocka. Dedykowany był ubogim, ner-

wowo i psychicznie chorym Żydom. W 
czasie wojny należał do sanatoryjnego 
getta, którego likwidację naziści prze-
prowadzili w sierpniu 1943 roku. Po 
wojnie budynki Zofiówki pełniły rolę so-

cjalistycznego ośrodka szkoleniowego, a 
od 1955 r. szpitala gruźliczego. W 1985 
roku zakład wrócił do swoich pierwot-
nych założeń i stał się filią Zespołu Neu-
ropsychiatrycznej Opieki Zdrowotnej w 
Zagórzu, a później również ośrodkiem 
leczenia uzależnień. Od lat budynki sto-
ją opuszczone, a Gmina Wyznaniowa 
Żydowska upomina się o swoje mienie 
przed sądem. Rozległy główny pawilon 
sanatorium nie jest zabezpieczony, a 
popadający w ruinę dawny zakład lecz-
niczy z dość niezwykłą historią budzi 
spore zainteresowanie nie tylko fanów 
urbexu.

\\\   Kirkut ukryty w lesie 
Miejscem spoczynku żydowskich 

pacjentów otwockich szpitali i sanato-
riów był cmentarz w Karczewie-Anieli-
nie, zwany potocznie „otwockim”. Żydzi 
mieszkający na stałe w Otwocku byli 
bowiem chowani na bardziej oficjalnym 
cmentarzu żydowskim w Karczewie. 
Warto zjechać z głównej drogi i poszu-
kać zabytkowego kirkutu ukrytego w 
lesie na przedłużeniu ulicy Hrabiego. 
Cmentarz został zdewastowany przez 
Niemców podczas II wojny światowej, 
ale i tak ocalało około 900 macew. Ko-
lejne zniszczenia i kradzieże przyniósł 
okres PRL, kiedy dodatkowo przez teren 
cmentarza poprowadzono linię wyso-
kiego napięcia. 

\\\   Do lasu i nad rzekę
Cmentarz znajduje się już na terenie 

Mazowieckiego Parku Krajobrazowe-
go. Ten obszar przyrodniczy docenią z 
pewnością miłośnicy dwóch kółek lub 
pieszych wycieczek. Szczegółowe in-
formacje o tym, co możemy zobaczyć 
na terenie parku, znajdują się na stronie 
www.parkiotwock.pl. Fani aktywnego 
wypoczynku mogą również popływać 
kajakiem po Świdrze. Otwock ma też 
nad rzeką miejską plażę. 

To tylko kilka ciekawych propozycji 
na spędzenie czasu w dawnym letnisku. 
Propozycje konkretnych tras zwiedza-
nia miasta pieszo czy rowerem znaj-
dziemy na stronie urzędu gminy www.
otwock.pl.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Świdermajer, ruiny  
szpitala psychiatrycznego  
i ukryty w lesie kirkut

\\\ PYTANIA O POLOWANIA 
Jak informuje gmina, żadne zbiorowe polowanie nie 
było organizowane. 
Pod koniec lipca na jednej z grup dyskusyjnych mieszkańców 
gminy Tarczyn na Facebooku ukazał się post zawierający 
niepokojące doniesienia. Zgodnie z jego treścią w niedzielę 
26 lipca słychać było odgłosy polowania na zwierzęta.
– Od rana pod Tarczynem festiwal zabijania – alarmował 
jeden z mieszkańców, otwierając tym samym sporą dyskusję.
Postanowiliśmy zapytać przedstawicieli władz gminy, czy posiadają informację, 
jakoby pod Tarczynem odbywały się w tym czasie łowy.
– Uprzejmie informuję, iż zgodnie z planami zbiorowych polowań otrzymanymi od 
Kół Łowieckich działających na terenie gminy Tarczyn, w dniu 26 lipca 2020 roku nie 
były organizowanie żadne zbiorowe polowania – odpowiedziała nam Ilona Kacprzak 
z Referatu Geodezji i Rolnictwa Urzędu Miejskiego w Tarczynie.
Niewykluczone, że autor posta miał na myśli odgłosy, które mogły dochodzić  
z pobliskiej strzelnicy.
– Dla ścisłości, w Suchodole pod Tarczynem jest strzelnica, najpewniej o to się roz-
chodzi. Tam nikt nie cierpi – skomentował inny z mieszkańców.

\\\ TARCZYN

Sanatorium Zofiówka 
powstało w 1908 roku 

jako pierwszy społeczny 
zakładu dla umysłowo 

chorych na terenie 
Otwocka

Willa Szeliga przy ul. Kościelnej była na początku XXw. ośrodkiem kulturalnym, 
społecznym i handlowym mieszkańców Otwocka

Sanatorium „Zofiówka” przez kilkadziesiąt lat pełniło funkcję szpitala  
psychiatrycznego
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INFORMACJA
Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2020 r.,  

poz. 65 z późn. zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie internetowej 
www.piaseczno.pl w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Oferty nieruchomości, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa 
przeznaczonej do oddania w użyczenie na rzecz Piaseczyńskiego WOPR, dot. części działki nr ew. 9/11 o pow. 6.287 m2 z obrębu 7-02 m. Góra Kalwaria.

Powyższy wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres od 06.08.2020r. do 27.08.2020 r. oraz zamieszczony na stronie podmiotowej 
Wojewody w Biuletynie Informacji Publicznej przez okres 21 dni.

Starosta Piaseczyński Ksawery Gut

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

INFORMACJA
Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. U. 

z 2020 r, poz. 65 z poźn.zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.bip.piaseczno.pl, zamieszczony został wykaz dot. lokalu użytkowego o powierzchni 19 m2 przeznaczonego do oddania w najem na rzecz 
dotychczasowego Najemcy, znajdującego się w budynku przy ul. Chyliczkowskiej 14 w Piasecznie, posadowiony na nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Piaseczyńskiego oznaczonej jako działka ewid. nr. 6 obr. 27 m. Piaseczno. Wykaz został wywieszony na tablicy ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 
10-08-2020.

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

DAM PRACĘ 

Poszukujemy: Osób do sprzątania Biur  
i magazynów. Miejsce Pruszków,  
ul. Przejazdowa Sprzątanie poranne  
lub w ciągu dnia od pon.-pt. (14 zł/h  
na rękę ) Tel. 667-998-304; 603-150-551 
[JUWENTUS SERWIS-wpis do rejestru 
agencji zatrudnienia 11603 oferta  
zatrudnienia tymczasowego

Firma poszukuje osoby do sprzątania 
hali produkcyjnej i magazynowej. Praca  
w systemie zmianowym: 2 dni 6-18, 2 dni 
wolne, 2 dni 18-6, 2 dni wolne itd. Wyna-
grodzenie 14,00 zł na rękę za godz. plus 
premia, pełny etat, umowa o pracę. Praca 
w Solcu k. Szymanowa, dojazd z Warki, 
Góry Kalwarii i Wilanowa zapewniony. 
Zadzwoń na nr 501 631 374 

Norwa Plants Piaseczno zatrudni Pana 
na stanowisko elektryka wymagane 
uprawnienia SEP min. 1 KW umowa  
o pracę pełny etat 7-15 tel. 22 756 20 65 
w godz. 8-14.

Pracownik ochrony obiekt handlowy 
Konstancin Wilanów. Stawka od 14,50 zł 
netto. Umowa o pracę 660720764

Zatrudnię elektryka/elektromontera 
Piaseczno tel. 793 783 070,  
mail:biuro@elektroserwis-zielinski.pl

Dam pracę dodatkową, manualną  
osobom z Piaseczna, wiek od 55 lat.  
Kontakt 695-855-49

Praca na stałe, pomocnik dekarza,  
znajomość elektronarzędzi,  
możliwość zakwaterowania, Brwinów. 
Tel. 600620187

Kasjer-Sprzedawca na Stacji Paliw  
w Tarczynie Al. Krakowska 25  
Tel. 536193442

Poszukujemy: Osób do sprzątania Biur  
i magazynów. Miejsce: Pruszków,  
Moszna Sprzątanie rano lub popołudniu 
od pon.-pt. (14 zł/h na rękę )+ dodatek 
na dojazdy. Tel. 667-998-304;  
603-150-551 [JUWENTUS SERWIS-wpis 
do rejestru agencji zatrudnienia 11603 
oferta zatrudnienia tymczasowego]

Pomocnik mechanika, Budowa maszyn, 
Brwinów, 797-125-127

Poszukujemy: Osób do sprzątania  
maszynowego  biurowca. Miejsce:  
Kajetany Sprzątanie: od godz. 17.00 tej  
po 6 lub 7 godzin od pon. do pt. (14 zł/h 
na rękę ) Tel. 667-998-304; 603-150-551 
[JUWENTUS SERWIS-wpis do rejestru 
agencji zatrudnienia 11603 oferta  
zatrudnienia tymczasowego]

USŁUGI  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

Garderoby, szafy, zabudowy kuchenne, 
meble na wymiar, ścianki ażurowe,  
tel. 723 533 233 

Ocieplenie poddasza, piana pur,  
izolacja poddasza, natrysk pianki,  
Tel. 604 489 255 www.purterm.pl 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Wspieramy osoby starsze  
i niepełnosprawne ruchowo  
oraz ich rodziny. 502-110-155  
wspieramyrodziny.pl

POMPY CIEPŁA, sprzedaż, montaż,  
serwis tel. 604895675 

Ekipa murarzy przyjmie zlecenia  
na budowę domów w sezonie 
2020/2021 tel. 665 183 980 

Naprawa, serwis okien i drzwi, naprawa  
i wymiana okuć, wymiana szyb  
i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Schody renowacje prace stolars kie  
malowanie schodypodlogi.com.pl  
503 344 567, 501 201 194

KOMPLEKSOWE REMONTY  
I WYKOŃCZENIA, MALOWANIE  
ELEWACJI TEL. 793 554 530 

Ocieplanie budynków Tel. 507 768 230

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

Pracownia Tapicerska  
tel. 502-908-661 

Malowanie Mieszkań Wolne Terminy 
887815778 
Docieplanie budynków, solidne doświad-
czone ekipy tel. 602-482-572
Ogrodnicze, oczyszczanie działek, wywóz 
gałęzi 519 874 891
Malowanie, remonty mieszkań,  
glazurnictwo tel. 669 945 460
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Studnie głębinowe wiercimy - tanio  
i szybko ! 504-01-02-01
Koszenie traw i zarośli na działkach,  
nieużytkach rolnych itp., 606620864
Sala Weselna Biały Dworek w Prażmowie. 
Wolne Terminy. Tel 722202966
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
Piaskowanie, dojazd, malowanie  
proszkowe 504 216 488
Wycinka drzew, ogrody, kostka brukowa 
tel. 888 256 500
PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Mixokret, posadzki betonowe.  
501 019 217 
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
Naprawa pralki, lodówki tel. 603 047 616

Więźby, konstrukcje dachowe  
501 019 217
Naprawa- pralki, lodówki  
tel. 603 047 616
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352
Kominiarz tel. 500 214 632 
Przeprowadzki tel. 505 591 721
Elektryk tel. 666 890 886 
Tynki maszynowe 533125444
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581   

Naprawy, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Schody, tel. 510 128 912
Cyklinowanie, tel. 510 128 912
Szpachlowanie, malowanie,  
tel. 510 128 912
Dekarskie, dach, blachotrapez, dachówki, 
papa, malowanie dachów, kominki, ocie-
plenia styropianem, obróbki blacharskie, 
rynny, tel. 579 253 060

KUPIĘ  
Spółkę z o.o. - każda opcja 720 90 80 80
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418  

SPRZEDAM  
Drewno kominkowe, opałowe, każda 
ilość, tanio, tel. 502 544 959 
Ekogroszek kolumbijski. Wysoka jakość, 
rozsądna cena. Prażmów. 727-07-00

NAUKA
Jęz. niemiecki, korepetycje,  
konwersacja, przygotowanie do matury 
tel. 503 701 378

Matematyka tel. 664 438 144

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 

Skup skuterów całych i powypadkowych. 
tel. 510 210 692

Skup aut najwyższe ceny 503901642 

Skup aut 2002-2020r. 505 530 300

Skup aut na kasację 508206738 

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Mitsubishi Lancer Sportback 2010  
stan bdb – 27 tys. tel. 789 100 600 

Toyota Land Cruiser 2001 4x4  
OFF ROAD idealna na wyprawy  

– 45 tys. tel. 789 100 600   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Wynajmę mieszkanie 3 pokoje (47 m2) 
na osiedlu w Piasecznie przy ul. Kusociń-
skiego za 1350 zł + czynsz 500 zł i media 
według wskazań liczników. Kaucja dodat-
kowo płatna w wysokości 1500 zł. 

PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 

Pawilon 28m2, „Pod Kopułą” Piaseczno, 
Szkolna 509 867 238

1-os 480 Para 300/Os + Licz 577886988          

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Sprzedam działkę 3500m2,  
pod zabudowę, Tomice. Tel. 724226610

Całoroczny dom z działką na terenie  
Żywieckiego Parku Krajobrazowego  

350 tys. Kontakt 789 100 600             

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ 

Kupię małe mieszkanie do 34 m2, 
t.728912830

ZDROWIE 

Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl

NAPRAWA PROTEZ, PIASECZNO.  
TEL. 502 031 221
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

W tym meczu było po prostu 
wszystko – derby Konstancina-
-Jeziorny pomiędzy Kosą 
Konstancin i drużyną RKS 
Mirków wróciły w wielkim 
stylu.   

W sobotę 8 sierpnia pierwszy raz 
od dłuższego czasu odbyły się 

derby gminy Konstancin-Jeziorna. Wy-
stąpili w nich seniorzy Kosy Konstancin, 
czyli akademii byłego wielkiego piłka-
rza Romana Koseckiego i RKS Mirków, 
najstarszego klubu piłkarskiego w 
gminie. Ostatnim razem oba zespoły 
w lidze spotkały się 21 kwietnia 2010 
roku. Kosa rozgromiła wtedy Mirków 
5:1. Podobnie jak i 10 lat temu, tym 
razem na boisku również nie zabrakło 
goli, a piłkarze dostarczyli kibicom wie-
lu emocji.

\\\   Powrót po 7 latach
Mimo podwyższonej liczby zakażeń 

koronawirusem, na stadionie przy ulicy 
Bielawskiej w Konstancinie zebrała się 
duża liczba sympatyków lokalnego fut-
bolu. Kibice RKS Mirków, ze względu 
na ograniczenia Mazowieckiego Związ-
ku Piłki Nożnej związane z pandemią, 
na stadion wejść nie mogli, ale licznie 
zgromadzili się na torach za stadionem 
i przygotowali niesamowitą oprawę, go-
rąco dopingując swoich piłkarzy przez 

cały mecz. Swoje ostatnie ligowe starcie 
Mirków rozegrał w 2013 roku, przed 
utworzeniem KS Konstancin, więc fani 
z pewnością czuli ogromny głód piłki. 
Zawodnicy obu klubów idealnie wpaso-

wali się w świetną atmosferę panującą 
na meczu i zaserwowali widzom dosko-
nały spektakl piłkarski.

Reaktywowany jakiś czas temu 
RKS Mirków tworzą przede wszystkim 
zawodnicy związani z Konstancinem, 
którzy jeszcze do niedawna wystę-
powali na stadionie w Oborach, przy-
wdziewając niebiesko-żółte trykoty KS 
Konstancin. W składzie Mirkowa zna-
leźli się między innymi: bramkarz Jakub 
Manowski, obrońcy Dariusz Styczek i 
Piotr Barcikowski, grający w akademii 
KS Konstancin w roczniku 2004 Kac-
per Gącikowski, pomocnicy Grzegorz 
Witek i Adam Mikołajczak, a na ławce 
rezerwowych, tym razem jako zawod-
nik, zasiadł zaś były trener seniorów KS 
Michał Madeński. Wielu z tych graczy 
niegdyś występowało także w Kosie.

Jako pierwszy na prowadzenie 
wyszedł klub Romana Koseckiego, 
nota bene wychowanka RKS Mirków. 
Po nieporozumieniu i pechowej inter-
wencji golkipera ekipy trenera Edwarda 

Brzezińskiego piłkę do pustej bramki 
skierował Damian Warchoł. Gospodarze 
nie cieszyli się zbyt długo z prowadze-
nia, ponieważ w 38. minucie meczu ude-
rzeniem z bliskiej odległości wyrównał 
Adrian Oklej. Kilka minut później RKS 
stanął przed doskonałą szansą, gdy ar-
biter spotkania podyktował rzut karny. 
Jedenastki nie udało się jednak wyko-
rzystać. Niewykorzystane sytuacje się 
mszczą – w końcówce pierwszej poło-
wy na 2:1 dla Kosy podwyższył Damian 
Warchoł.

\\\   „Adi” show
Początek drugiej odsłony meczu 

lepiej zaczęła Kosa. Po indywidualnej 
akcji Patryka Ostrowskiego bramkę 
strzelił Kacper Młynarczyk. Wydawało 
się, że zawodnicy ze stadionu przy Bie-
lawskiej mają mecz pod kontrolą, ale 
później do głosu doszli gracze w niebie-
skich koszulkach.

Najpierw fantastycznym strzałem 
z rzutu wolnego popisał się Sławomir 
Bojańczyk, bramkarz Kosy nie miał 
najmniejszych szans, aby obronić ude-
rzenie. Dosłownie 2 minuty później po 
rajdzie skrzydłem wyrównał Adrian 
Oklej. Kwadrans przed końcem napast-
nik RKS, zagrzewany przez kibiców 
okrzykami „Adi gol!”, pewnie wykorzy-
stał rzut karny, kompletując hat-tricka. 
RKS Mirków nie oddał już prowadzenia 
i po końcowym gwizdku sędziego mógł 
cieszyć się z pierwszego zwycięstwa w 
B-klasie w tym sezonie.

Tekst i zdjęcia Rafał Lipski

Wielkie derby Konstancina
\\\ POWIAT

Część drużyn piłkarskich  
z powiatu piaseczyńskiego nie 
może mówić o szczęśliwym 
początku rozgrywek. 
Zapraszamy do przeglądu 
ostatniej kolejki w niższych 
ligach.   

T ym razem w IV lidze zagrała jedy-
nie Sparta Jazgarzew, ponieważ  

w drużynie MKS Piaseczno u jednego 
z zawodników wykryto koronawirusa 
i z powodu zagrożenia epidemicznego 
mecz z Józefovią Józefów został prze-
łożony na inny termin. Do przerwy 
„Spartanie” prowadzili na wyjeździe z 
Ząbkovią Ząbki 1:0 po debiutanckim 
golu znanego z występów w KS Kon-
stancin Jana Krawczyka, ale ostatecz-
nie zespołowi trenera Michała Tarasa 
nie udało się wywieźć nawet punktu. 
Klub z Jazgarzewa zdecydowanie gorzej 
wszedł w drugą połowę i gospodarze 
zwyciężyli 3:1. Sparta jak na razie czeka 
na pierwsze punkty w lidze.

\\\   Przerwać złą passę
W lidze okręgowej swoje drugie 

zwycięstwo zanotowała Laura Chylice. 
Tym razem po 4 bramkach Jarosława 
Jamrozika i jednym trafieniu Jacka Wą-
sika ekipa z Chylic pokonała 5:0 Przy-
szłość Włochy. Identycznym wynikiem 

zakończył się mecz Orła Baniochy z KS 
SEMP Warszawa. Gole zdobyli: Dominik 
Bartnik, Adam Myszkowski, Piotr Bo-
gacki, Patryk Kościanek i Maksymilian 
Vogtman.

Ponad 5 goli padło za to w meczu 
Korony Góra Kalwaria, niestety dla prze-
ciwnika. Grom Warszawa rozgromił na 
własnym stadionie „Koroniarzy” 5:1. 
Obecnie Korona z bilansem bramko-
wym 2-9 plasuje się w dole tabeli. Szan-
sa na przerwanie złej passy będzie mieć 
w środę o godzinie 18 w Górze Kalwarii 
przeciwko GLKS Nadarzyn.

W minionej kolejce punkty straci-
ła także Perła Złotokłos, ulegając 2:3 
Chlebni w meczu wyjazdowym.

\\\   Ostre strzelanie  
na „dzień dobry”

W B-klasie wiele emocji dostarczy-
ły kibicom derby gminy Konstancin-Je-
ziorna, w których RKS Mirków pokonał 
Kosę Konstancin 4:3. Jeszcze więcej tra-
fień ujrzeliśmy w meczu Urzecza Gassy, 
ale strzelał je tylko przeciwnik. Nowo 
powstały klub z Gassów zbiera frycowe 
i już w pierwszej kolejce przegrał z So-
kołem Kołbiel aż 10:0. W pozostałych 
spotkaniach „Serie B” rezerwy Orła Ba-
niochy zremisowały 2:2 z drugim ze-
społem Vulcanu Wólka Mlądzka, a Grom 
Prace Małe podzielił się punktami z Gli-
nianką po remisie 3:3.

Rafał Lipski

Ciężkie początki
sezonu

Trybuna stadionu przy ulicy Bielawskiej wypełniła się kibicami

Na boisku nie zabrakło emocji


